

全球及中國研究

社會科學學士(榮譽)學位課程

Bachelor of Social Sciences (Honours) in Global and China Studies Programme





Programme Introduction

課程介紹

The Bachelor of Social Sciences (Honours) in Global and China Studies Programme is a newly developed programme which studies transformation in globalization and transformation in China as two sides of one coin. It aims to equip and aspire students to engage with a global order increasingly including China.

全球及中國研究社會科學學士 (榮譽) 學位課程是一個實用而充滿活力的主修,主要研究全球化的轉型和中國的轉型的相互關係。課程目的是啟發及培養學生積極參與中國和國際事務。



Work with academic partners in China and overseas 與中國及海外學術單位合作

Experiential Learning both inside or outside China 中國或全球地區體驗式學習





Research-led philosophy 研究主導思考及哲學理念

Advance Putonghua proficiency: Language courses and internship 透過語文課程及實習提升普通話能力



Three Core Elements

三大核心元素

China Specialism 深入研究中國 或其他地區



Inter-disciplinary Knowledge 跨學科知識

Research Skills Training 研究技能訓練

Skills You Will Learn

學習技能

Analytical Skills 分析能力

Inclusion and

Awareness of Diversity

多元文化的認知與包容

Critical and Creative Thinking 批判思考及創意思維

Community

Engagement

社區參與

Personal

Personal Responsibility 個人承擔

Commu<mark>nication</mark> Skills 溝通能力

Teamwork 團隊合作 (852) 3411-6475

🔀 gcst@hkbu.edu.hk

Academic and Administration Building, Hong Kong Baptist University, Kowloon Tong, Hong Kong 香港九龍塘香港浸會大學 教學及行政大樓 9樓902V

Hong Kong Baptist University

Global and China Studies Programme Office



gcs.hkbu.edu.hk



The Summer Sojourn in Europe

allows students to understand

Europe's various social, economic

ties to China and how these ties

shape the globalisation of China.

歐洲暑期研習班透過在歐洲地區社

會經濟等方面考察,讓學生了解其

與中國的關聯性和這些關係如何塑

造中國全球化的過程。

Summer Sojourn I 暑期研習班一

Experiential Learning Activities 體驗學習活動

Summer Sojourn II 暑期研習班二

Global China Work Placement 全球及中國工作實習

We have a long-time partnership with Tsinghua University since 1991. The course requires students to spend 5 weeks at Tsinghua University at the end of the Second Year. It includes intensive Putonghua course, seminars on topics related to current issues in China, and field visits to remarkable places.

我們和清華大學由1991開始合作交流活動。學生在 二年級暑假到北京清華大學為期約五星期研習,活 動包括進階普通話課程、中國當今議題研討會、實地 考察著名地點等。



university's network and the Faculty of Social Sciences' 'one-semester off' initiative to engage in a wide range of internship, exchange and service-learning experiences in China, other Asian cities or even other cities in the world.

學生可透過大學和社會科學院參 與中國及其他亞洲城市,甚至全 球其他地方的實習、交流和服務 學習活動。

Admission

入學資訊

Students who are interested in this programme will enter a broad-based programme in the freshmen year (JUPAS Programme code: JS2610). Before progressing to Year 2, students in the broad-based programme will take GCS as their Major and enroll in the Bachelor of Social Sciences (Honours) in Global and China Studies Programme based on individual interest and academic performance.

本課程併入社會科學院統一收生課程,學生於第一年先入讀文學士/社會 科學學士統一收生課程 (大學聯合招生計劃JS2610)。經過一年的探索後, 再跟據自己興趣及學業成績選擇主修課程——全球及中國研究社會科學 學士(榮譽)課程。

Curriculum Structure 課程結構	Sub-total Units 學分小計	Units 學分
A. General Education		31
通識教育 B. C:-I.C.:		4
B. Social Sciences Common Core 社會科學必修		4
C. Global and China Studies Core Courses 全球及中國研究必修		36
Global Studies Theories 全球研究理論	9	
Research Skills 研究技能	9	
Researching China in the World and the World in China 研究中國在全球及全球化下的中國	9	
Summer Sojourn I 暑期研習班一	3	
Honours Project 畢業論文	6	
D. Global and China Studies Elective Courses 全球及中國研究選修		24
E. Free Electives 自由選修		33
Total		128

Career Prospects 畢業出路

GCS graduates may find employment in a wide range of fields, including but not limited to the following job nature/industry. 全球及中國研究畢業生可投身多元的就業市場,包括並不限於以下工 作性質/行業。

International Business and Trade 國際商貿行業



Policy Adviser and Politician 政策顧問或政治家

Research 學術研究員



Teacher 教師



Development Officer 規劃及發展人員



Tourism Manager 旅遊管理



Editor, Scriptwriter, and Journalist, etc 編緝、撰稿員、記者等

